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Geachte voorzitter Von der Leyen, 

 

 

‘Ik schrijf u vanwege het toenemende aantal aanvallen van wolven op vee in 

onze regio. In zeer korte tijd zijn honderden dieren gedood door wolven. Deze 

verliezen veroorzaken ongerustheid bij onze inwoners op het platteland en 

gevoelens van wantrouwen bij een aanzienlijk deel van onze bevolking jegens 

ons, de overheid en de politiek. Sinds de eerste wolf de grens overstak in 2015 

is de populatie in Nederland dramatisch gestegen, evenals de aanvallen op vee.  

Onze inwoners begrijpen niet waarom wij politici in Friesland niet meer kunnen 

doen om deze wolvenaanvallen te stoppen. Ze geven ons de schuld van onze 

passiviteit, hoewel we ze helpen met beschermende maatregelen en advies. 

We voelen ons nogal machteloos, aangezien de wolf strikt wordt beschermd 

door de EU-wetgeving; individuele exemplaren kunnen alleen in uitzonderlijke 

gevallen worden gedood. Dit betekent dat we veel materiële en emotionele 

schade moeten accepteren voordat een probleemwolf uiteindelijk kan worden 

uitgeschakeld.  

De meeste natuurgebieden in Friesland zijn relatief klein en dichtbij waar onze 

mensen en vee leven. Enkele van de grotere natuurgebieden, b.v. de 

Waddenzee of de Alde Feanen zijn nat en niet erg geschikt voor wolven. We 

hebben geen overvloed aan natuurlijke prooidieren, zoals herten of wilde 

zwijnen. We zijn het einde van het vasteland van Noordwest-Europa, de plek 



waar de uitbreiding van het herwonnen territorium van wolven uiteindelijk 

stopt.  

De FNP (Friese Nationale Partij) is een regionale regeringspartij in Friesland, 

Nederland. We staan voor een goed samenleven met de flora en fauna om ons 

heen, maar realiseren ons dat we in een deel van Europa dat zo dichtbevolkt is, 

soms de populatie van de ene soort onder controle moeten houden om een 

andere te redden. In Friesland zorgen schapen en runderen niet alleen voor 

een inkomen voor veel inwoners, maar deze dieren onderhouden ook ons 

landschap, onze heidevelden, heidevelden en veengebieden. De typische 

graslandschappen van Friesland zijn het leefgebied van bedreigde weidevogels 

als kievit en grutto. Deze gronden kunnen alleen worden onderhouden door 

vee te laten grazen. Schapen zijn ook essentieel om onze dijken in goede staat 

te houden, essentieel voor de veiligheid van ons land.  

De toenemende aanvallen van wolven op het vee van onze boeren in 

combinatie met rigide regels voor populatiebeheer zorgen voor veel 

spanningen binnen onze gemeenschappen. De regio Friesland heeft een 

regeling die veehouders ondersteunt met beschermende maatregelen en 

compensatie biedt aan boeren die dieren verliezen bij aanvallen van wolven. 

We hebben ook een projectgroep van belanghebbenden om best practices te 

delen en de regio geeft gratis advies aan veehouders over hoe ze de dieren 

kunnen beschermen. Maar dit houdt de aanvallen van wolven op vee niet 

tegen, juist omdat er hier niet veel natuurlijke prooien beschikbaar zijn.  

Hoopvol waren wij afgelopen november toen u een brief aan de 

christendemocratische leden van het Europees Parlement schreef, waarin u 

schreef opdracht te geven tot een grondige analyse of de huidige 

beschermingsstatus van wolven nog gerechtvaardigd is. In dezelfde maand 

vroeg ook het Europees Parlement om een betere bescherming van vee tegen 

grote carnivoren en een herbeoordeling van de staat van instandhouding van 

de wolf. Vorige week riepen twaalf Europese milieuministers op tot handhaving 

van de beschermde status van de wolf in Europa.  

Opmerkelijk is dat van deze twaalf lidstaten er vier (Slowakije, Bulgarije, Spanje 

en Griekenland) wolvenpopulaties hebben die onder het minder strenge 

beschermingsregime van bijlage V van de Habitatrichtlijn vallen. In deze 

Europese populaties is jagen voor populatiebeheer toegestaan. Onder het 

strikte regime van Annex IV dat momenteel in Noordwest-Europa van kracht is, 

is dat niet het geval. We dringen er bij u op aan om u niet te laten afleiden door 



de brief van de milieuministers en binnenkort de diepgaande analyse van de 

beschermde status te publiceren. Het is onze verwachting dat de staat van 

instandhouding van de wolf in Noordwest-Europa binnenkort niet meer 

ongunstig zal zijn. Op dat moment zou de EU in staat moeten zijn haar regels 

snel aan te passen aan de nieuwe realiteit, de status van de Noordwest-

Europese wolvenpopulatie te veranderen en de jacht op de wolf toe te staan 

voor populatiebeheer. Daarnaast hebben we duidelijke richtlijnen van de EU 

nodig over de beoordeling van de voorwaarden waaronder bevoegde 

autoriteiten specifieke probleemwolven mogen uitschakelen.  

 

Wij danken u voor uw aandacht voor deze zeer belangrijke kwestie.’ 

 

Sijbe Knol, leider van FNP Friesland 

 


